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Protokół Nr VI /19 

 

z sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 5 marca 2019 r. 

 

                 w sali sesyjnej Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Iłowie-Osadzie 

 

 

 Obrady rozpoczęto o godzinie 14-stej, a zakończono o godzinie 16-stej minut czterdzieści 

siedem. W sesji udział wzięli Wójt Gminy Pan Sebastian Cichocki, Sekretarz Gminy Pani 

Lidia Nyga-Skwara, Skarbnik Gminy Pani Teresa Wiecińska, Przewodniczący Ekologicznego 

Związku Gmin ,,Działdowszczyzna” Pan Kazimierz Kordecki, Przewodnicząca Gminnej 

Komisji Wyborczej w Iłowie-Osadzie Pani Anna Piotrkowska, Komendant Powiatowy Policji 

w Działdowie Pan inspektor Witold Barcikowski, Naczelnik Wydziału Oświaty, Zdrowia, 

Kultury i Sportu w Starostwie Powiatowym w Działdowie Pani Marlena Perzyńska, 

Kierownik Referatu Organizacji, Edukacji, Zdrowia, Kultury i Sportu Pani Barbara Berg, 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Piotr Wilgowicz, Kierownik Zakładu 

Gospodarki Komunalnej Pan Jerzy Mizeria, Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w 

Iłowie-Osadzie Pan Piotr Olszewski, Dyrektor Zespołu Szkół Nr 2 w Narzymiu Pani Beata 

Biernacka, inspektor ds. geodezji i gospodarki nieruchomościami Pan Marek Krajewski, 

podinspektor ds. zagospodarowania przestrzennego i ochrony środowiska Pani Marta 

Sztando, przedstawiciele Izby Rolniczej Pan Zdzisław Chechłowski oraz Pan Remigiusz 

Frankowski, Prezes HDK w Iłowie-Osadzie Pan Józef Gerlej, nauczyciele, sołtysi oraz 

mieszkańcy. 

 

 Ad. pkt. 1  

 

Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada Pani Teresa Świątkowska, która 

poinformowała zgromadzonych, że ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15-tu radnych, w 

sesji uczestniczy 14-tu radnych wg listy obecności, zatem przewodnicząca stwierdziła quorum 

władne do podejmowania prawomocnych uchwał. Przewodnicząca Rady Gminy 

poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym: „Obrady rady 

gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej 

gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty”. Dostęp do posiedzeń kolegialnych organów 

władzy publicznej pochodzących z powszechnych wyborów wynika także z art. 3 ust. 1 pkt. 3 

i art. 18 ustawy o dostępie do informacji publicznej. Taki obowiązek wiąże się z możliwością 

upublicznienia wizerunku oraz innych danych osób uczestniczących w obradach. Podstawą 
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prawną przetwarzania danych osobowych jest Rozporządzenie Parlamentu Europejskiego 

i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku 

z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) (Dz. Urz. UE L 

119/1)  art. 6 ust. 1 lit. c: „przetwarzanie jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego 

ciążącego na administratorze”.  

 

Ad. pkt. 2  

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada Pani Teresa Świątkowska zwróciła się do 

Przewodniczącej Gminnej Komisji Wyborczej w Iłowie-Osadzie Pani Anny Piotrkowskiej 

o wręczenie zaświadczenia  o wyborze na radnego Panu Maciejowi Grabińskiemu - radnemu 

wybranemu w wyborach uzupełniających do Rady Gminy Iłowo-Osada, przeprowadzonych 

w dniu 27 stycznia 2019 r. Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej w Iłowie-Osadzie 

Pani Anna Piotrkowska zwróciła się do radnego: ,,Szanowny Radny Rady Gminy Iłowo-

Osada, w dniu 27 stycznia 2019 roku wyborcy obdarzyli Pana  swoim zaufaniem i powierzyli 

w Pana  ręce dalsze losy Naszej Gminy. Pragnę przekazać Panu  gratulacje z okazji wyboru i 

życzyć efektywnej pracy”, a następnie wręczyła radnemu  zaświadczenia o wyborze. 

 

Ad. pkt. 3 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada Pani Teresa Świątkowska poinformowała, że 

zgodnie z art. 2 a ust. 1 ustawy z  8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 

2018 r., poz. 994 ze zm.) radni składają ślubowanie. Akt ślubowania odbył się w następujący 

sposób: Przewodniczący Rady Gminy Iłowo-Osada Pani Teresa Świątkowska, odczytała rotę 

ślubowania, następnie odczytała nazwisko radnego, który odpowiedział „ŚLUBUJĘ”. Radny 

Pan Maciej Grabiński złożył ślubowanie z dodaniem zdania ,,Tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Ad. pkt. 4 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada zaproponowała, aby z porządku obrad wykreślić 

punkt 9 podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

mających siedzibę na obszarze Gminy Iłowo-Osada, ponieważ nie wpłynęła jeszcze opinia 

Związku Nauczycielstwa Polskiego w sprawie ww. uchwały. Następnie głos zabrał radny Pan 

Włodzimierz Brzeziński, który zaproponował, aby do porządku obrad wprowadzić, jako 

punkt 21 pn.: Wolne wnioski.  
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Przewodnicząca zapytała radnych, czy są jeszcze jakieś inne uwagi lub propozycje zmiany 

porządku obrad. Innych uwag do porządku obrad nie zgłoszono, dlatego Przewodnicząca 

zwróciła się do radnych z zapytaniem, kto jest za przyjęciem zmian porządku obrad? 

,,Za” przyjęciem zmian porządku obrad głosowało – 14 - tu radnych, ,,przeciw” – 0 radnych, 

,,wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. Zmiany porządku obrad  zostały przyjęte 14 głosami 

,,Za”. Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu,  zatem porządek 

obrad otrzymał następujące brzmienie: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Wręczenie zaświadczenia o wyborze radnemu Panu Maciejowi Grabińskiemu. 

3. Złożenie ślubowania przez radnego Pana Macieja Grabińskiego. 

4. Rozpatrzenie propozycji zmian porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada  

6. Informacja w sprawie zmian wysokości stawek opłaty za zagospodarowanie odpadów 

komunalnych. 

7. Analiza finansowo-organizacyjna funkcjonowania oświaty w gminie Iłowo-Osada 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia liczby oraz powołania składów osobowych 

Komisji Rady Gminy Iłowo-Osada. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Iłowo-Osada. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie:  zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

 z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

z opłat, jak również trybu ich pobierania. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu 

pn. ,, Zmieniam siebie - dbam o rodzinę”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

gminnych na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem  

 i ochroną dróg. 

13. Podjecie uchwały w sprawie: uchwalenia regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków  w  Gminie Iłowo – Osada. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Iłowo-Osada. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

 Iłowo-Osada  na lata  2019-2029. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2019 r.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy  

Iłowo-Osada. 

18.  Informacja Wójta Gminy Iłowo-Osada z realizacji uchwał Rady Gminy od dnia 

25.01.2019 r. do dnia 05.03.2019 r. 

19. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

20. Wolne wnioski. 

21.  Zamknięcie sesji. 

Ad. pkt. 5 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych w sprawie przyjęcia protokołu z V 

Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada. Poinformowała, że protokół z V Sesji Rady Gminy Iłowo-

Osada został sporządzony w terminie i był do wglądu u pracownika obsługującego radę oraz 

że uwag do protokołu nie zgłoszono. Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za 

przyjęciem protokołu z V Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada? ,,Za” przyjęciem protokołu z V 

Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada głosowało 13-tu radnych, ,,przeciw” – 0 radnych, 

,,wstrzymało się od głosu” – 1 radny. Protokół z V Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada został 

przyjęty – 13 głosami ,,Za”. Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 6 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego Ekologicznego 

Związku Gmin ,,Działdowszczyzna” Pana Kazimierza Kordeckiego. Przewodniczący Pan 

Kazimierz Kordecki szczegółowo omówił działania Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna”, poinformował m.in. że jest on odpowiedzialny za odbiór wszystkich 

odpadów pochodzących z plastiku, papieru, szkła, metalu, bioodpadów, popiołu z palenisk 

domowych, zużytego sprzętu elektrycznego i elektronicznego, odpady wielkogabarytowe. 

Pracownicy zbierają leki przeterminowane, baterie i akumulatorki małogabarytowe, 

nieodpłatnie przyjmują odpady budowlane do 500 kg i opony pochodzące z gospodarstw 

domowych. Do tej pory za wywóz odpadów płaciliśmy 10 zł od osoby ze zróżnicowaniem 

w zależności od liczby osób zamieszkujących gospodarstwo domowe. Stawka ta na terenie 

miast nie była zmieniana od 1 lipca 2013 roku. Mieszkańcy wsi do 1 marca 2016 roku płacili 

za wywóz odpadów 8 zł od osoby. Stawka ta została zrównana do poziomu miejskiego. 
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W trzecim kwartale 2018 roku Zarząd Związku oraz Zgromadzenie Związku dokonało 

analizy kilku wariantów opłat za zagospodarowanie odpadów zabezpieczając płynność 

finansową funkcjonującego systemu. Od 1 lutego 2019 r. 

za odpady segregowane zapłacimy 12 zł od osoby, natomiast za śmieci niesegregowane aż 48 

zł od mieszkańca. Nowe stawki mają motywować do segregowania odpadów, co jest 

wymogiem ustawy o utrzymaniu porządki i czystości w gminach. Na wzrost cen ma wpływ 

nowelizacja ustawy o odpadach i wynikające z niej koszty, a także nowelizacja ustawy o 

utrzymaniu czystości i porządku.  Od 2013 roku wzrosły koszty odbioru i zagospodarowania 

odpadów tj. energii elektrycznej, paliw, płacy minimalnej, jak i opłat za korzystanie ze 

środowiska. W znaczący sposób wzrastają koszty zabezpieczenia instalacji tj. składowisk 

odpadów, gromadzenia odpadów, zabezpieczenia roszczeń, nadzoru poprzez całodobowy 

monitoring wizyjny instalacji. Kalkulacja stawek na 2019 r. stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  Następnie głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada Pani Teresa 

Świątkowska, która zwróciła się do radnych, czy są pytania? Pytań nie było. 

Ad. pkt. 7 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie głosu Naczelnik Wydziału Oświaty, 

Zdrowia, Kultury i Sportu w Starostwie Powiatowym w Działdowie Panią Marlenę 

Perzyńską. Pani Naczelnik szczegółowo omówiła analizę finansowo – organizacyjną 

funkcjonowania oświaty w gminie Iłowo-Osada. Wyjaśniła, że w gminie Iłowo-Osada istnieją 

dwa zespoły szkół oraz Szkoła Podstawowa w Białutach, a przedstawiana analiza jest 

skoncentrowana wyłącznie na Zespole Szkół Nr 1 w Iłowie-Osadzie i Zespole Szkół Nr 2 w 

Narzymiu, ponieważ organem prowadzącym te szkoły jest Gmina Iłowo-Osada, natomiast 

Szkoła Podstawowa w Białutach nie jest uwzględniana w analizie, ponieważ jest prowadzona  

przez stowarzyszenie, a Gmina Iłowo-Osada jest jedynie organem rejestrującym i dotującym.  

W obu zespołach szkół są podobne typy szkół: szkoła podstawowa, jeszcze istniejące 

gimnazja i przedszkole. Analiza obejmuje szkoły podstawowe i jeszcze istniejące gimnazja, 

nie uwzględnia oddziałów przedszkolnych, gdyż nauka w przedszkolu nie jest obowiązkowa. 

Analiza przedstawia źródła finansowania szkół (subwencja oświatowa oraz nakłady jednostek 

samorządu z własnego budżetu), czynniki, jakie maja wpływ na koszty prowadzenia szkół, 

główne kryteria, jakie są brane pod uwagę przy ustalaniu wysokości subwencji dla danej 

jednostki samorządu terytorialnego, prognozę demograficzną, liczbę uczniów w szkołach, 

liczbę urodzeń, skutki prognozy demograficznej,  prognozowaną liczbę oddziałów w szkołach 

na lata 2017/2026, skutki zmniejszającej się liczby oddziałów, w jakim stopniu subwencja 

oświatowa wystarcza na pokrycie wydatków bieżących, przeciętne koszty utrzymania 

http://adserwer.xwords.pl/st.js?t=c&c=208&w=kilku&s=1009
http://adserwer.xwords.pl/st.js?t=c&c=190&w=odpad%C3%B3w&s=1009
http://adserwer.xwords.pl/st.js?t=c&c=203&w=odpad%C3%B3w&s=1009
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w przeliczeniu na jednego ucznia w Zespole Szkół Nr 1  w Iłowie-Osadzie i w Zespole Szkół 

Nr 2 w Narzymiu, wysokość dopłaty do jednego ucznia, stan oświaty w gminie oraz  zasady 

wydatkowania środków publicznych. Analiza stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 15 – tej minut dwadzieścia cztery ogłosiła 15 minutową 

przerwę w obradach. Po przerwie Przewodnicząca Rady Gminy wznowiła obrady, zwróciła 

się do radnych, czy są pytania odnośnie prezentacji, którą przedstawiła Pani Naczelnik 

Wydziału Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Pani Marlena Perzyńska? 

Głos zabrał Pan Grzegorz  Liedtke nauczyciel w Zespole Szkół Nr 1  w Iłowie-Osadzie oraz 

Wiceprzewodniczący Związku Nauczycielstwa Polskiego w Oddziale w Iłowie-Osadzie, 

który powiedział, m.in. że statystyki można interpretować, jak się chce i zwrócił się z 

pytaniem do Pani Naczelnik, czy w analizie brała pod uwagę uczniów z orzeczeniami, na 

których przychodzi subwencja 10 krotnie wyższa. Podkreślił, że odchodzą nauczyciele 

emerytowani i to generuje mniejsze koszty. Zapytał, czy Pani Naczelnik zdaje sobie sprawę z 

tego jak wygląda lekcja w klasie 18-osobowej, a jak w 25 osobowej. Następnie głos zabrała 

nauczycielka Zespołu Szkół Nr 1 w Iłowie-Osadzie, która zapytała Panią Naczelnik o 25 %, 

które dokładają gminy to, czy brała pod uwagę gminy wiejskie, czy miejskie. 

Pani Naczelnik odpowiedziała, że doskonale zdaję sobie sprawę jak wyglądają zajęcia 

w oddziale 18 i 30 osobowym, ponieważ przez wiele lat była nauczycielką i podkreśliła, 

że liczba uczniów w oddziale nie decyduje o wynikach  konkretnego ucznia na egzaminach 

i nie decyduje o jego osiągnięciach, to tylko od metod pracy dobranych przez nauczyciela 

zależy, w jaki sposób będzie prowadzona lekcja. Poinformowała, że odnosi się w analizie do 

funkcjonowania szkół globalnie, natomiast nauczyciele obecni na sesji patrzą przez pryzmat 

swojej szkoły i gminy. Wyjaśniła, że analizowała zagadnienia i problemy, które występują 

w gminie Iłowo-Osada i że prawo oświatowe dopuszcza tworzenie oddziałów 28 – 30 

osobowych, zatem jeżeli jest to możliwe tego typu oddziały powinny być tworzone. 

Podkreśliła, że jest potwierdzone naukowo, że oddział za mało liczny nie spełnia swoich 

funkcji, ponieważ np. w klasie 8-9 osobowej nie można przeprowadzić gry zespołowej. Jeżeli 

będą tworzone mało liczne oddziały to dofinansowanie do kosztów utrzymania szkół będzie 

wzrastało i to będzie obracało się przeciwko samym dzieciom, ponieważ pieniądze nie będą 

wydatkowane na poprawę warunków uczniów, doposażenie placówek, tylko na opłacenie 

wydatków bieżących. Wszyscy muszą mieć świadomość, że funkcjonowanie szkół generuje 

koszty i że na funkcjonowanie szkół trzeba ponosić wydatki.   

Pani Naczelnik, odnosząc się do pytania odnośnie uczniów z orzeczeniami, powiedziała, że 

w analizie był brany pod uwagę tylko i wyłącznie oddział ogólnodostępny, ale wyliczenie 
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dopłat do subwencji dotyczy całości wydatków bieżących. Gmina Iłowo-Osada w 2017 roku 

dopłaciła do funkcjonowania szkół ok. 2,5 miliona złotych, a w 2018 roku już ok. 2,8 miliona 

złotych oraz brała pod uwagę gminy i zespoły szkół w całej Polsce. W analizie jest wskazana 

oferta działań zgodnych z prawem, jakie można podjąć, aby optymalizować koszty 

funkcjonowania szkół, nie kosztem uczniów i ich warunków nauki.  

 

Ad. pkt. 8 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w  sprawie: ustalenia liczby oraz 

powołania składów osobowych Komisji Rady Gminy Iłowo-Osada oraz poinformowała, że w 

związku z zakończonymi wyborami uzupełniającymi do Rady Gminy Iłowo-Osada, które 

odbyły się 27 lutego 2019 r. i wyborem Pana Macieja Grabińskiego na radnego Gminy Iłowo-

Osada zmianie ulega liczba i składy osobowe Komisji Rady Gminy Iłowo-Osada. Pan Maciej 

Grabiński pismem z dnia  4 marca 2019 r. zadeklarował chęć pracy w następujących 

komisjach: Komisji Rewizyjnej i Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, 

Sportu i Rekreacji. Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, ze zgodnie z § 15 ust. 1 

Statutu Gminy Iłowo-Osada przyjętego uchwałą Nr L/299/18 Rady Gminy Iłowo-Osada z 

dnia 15 października 2018 r. w sprawie: Statutu Gminy Iłowo-Osada (Dz. Urz. Woj. 

Warmińsko-Mazurskiego z 2018 r. poz. 5107), Rada powołuje następujące stałe komisje: 

1) Rewizyjną, 

2) Skarg, Wniosków i Petycji, 

3) Budżetu, Finansów i Planowania, 

4) Spraw Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

5) Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

6) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 

 i Nieruchomościami. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, czy są pytania? Pytań nie 

było, więc Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało -  14 radnych, ,,przeciw” - 0 radnych, ,,wstrzymało się 

od głosu” – 0 radnych. Uchwała została przyjęta 14 głosami ,,Za”. Protokół głosowania 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr VI/29/19.  

 

Ad. pkt. 9 
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Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w  sprawie: przyjęcia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Iłowo-Osada. Przewodnicząca poinformowała, że uchwała była szczegółowo 

omawiana na komisji wspólnej. Następnie zwróciła się do radnych, czy są pytania. Pytań nie 

było, więc zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało -  14 radnych, ,,przeciw” - 0 radnych, ,,wstrzymało się 

od głosu” – 0 radnych. Uchwała została przyjęta 14 głosami ,,Za”. Protokół głosowania 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr VI/30/19. 

Ad. pkt. 10 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. Przewodnicząca 

poinformowała, że uchwała była szczegółowo omawiana na komisji wspólnej. Następnie 

zwróciła się do radnych, czy są pytania. Pytań nie było, więc zwróciła się do radnych, kto jest 

za przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało -  14 radnych, ,,przeciw” - 0 radnych, ,,wstrzymało się 

od głosu” – 0 radnych. Uchwała została przyjęta 14 głosami ,,Za”. Protokół głosowania 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr VI/31/19. 
 

Ad. pkt. 11 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w  sprawie: wyrażenia zgody na 

przystąpienie do realizacji projektu pn.: ,,Zmieniam siebie - dbam o rodzinę”. Przewodnicząca 

poinformowała, że uchwała była szczegółowo omawiana na komisji wspólnej. Następnie 

zwróciła się do radnych, czy są pytania. Pytań nie było, więc zwróciła się do radnych, kto jest 

za przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało -  14 radnych, ,,przeciw” - 0 radnych, ,,wstrzymało się 

od głosu” – 0 radnych. Uchwała została przyjęta 14 głosami ,,Za”. Protokół głosowania 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr VI/32/19. 

 

Ad. pkt. 12 
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Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w  sprawie: ustalenia stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na cele niezwiązane z budową, przebudową, 

remontem, utrzymaniem i ochroną dróg . Przewodnicząca poinformowała, że uchwała była 

szczegółowo omawiana na komisji wspólnej. Następnie zwróciła się do radnych, czy są 

pytania. Pytań nie było, więc zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało -  14 radnych, ,,przeciw” - 0 radnych, ,,wstrzymało się 

od głosu” – 0 radnych. Uchwała została przyjęta 14 głosami ,,Za”. Protokół głosowania 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr VI/33/19. 

Ad. pkt. 13 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: uchwalenia regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków w Gminie Iłowo – Osada. Przewodnicząca 

poinformowała, że uchwała była szczegółowo omawiana na komisji wspólnej. Następnie 

zwróciła się do radnych, czy są pytania. Pytań nie było, więc zwróciła się do radnych, kto jest 

za przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało -  14 radnych, ,,przeciw” - 0 radnych, ,,wstrzymało się 

od głosu” – 0 radnych. Uchwała została przyjęta 14 głosami ,,Za”. Protokół głosowania 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr VI/34/19. 

 

Ad. pkt. 14 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: dzierżawy nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada. Przewodnicząca poinformowała, że uchwała była 

szczegółowo omawiana na komisji wspólnej. Następnie zwróciła się do radnych, czy są 

pytania. Pytań nie było, więc zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało -  14 radnych, ,,przeciw” - 0 radnych, ,,wstrzymało się 

od głosu” – 0 radnych. Uchwała została przyjęta 14 głosami ,,Za”. Protokół głosowania 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr VI/35/19. 

 

Ad. pkt. 15 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada na lata 2019-2029. Przewodnicząca poinformowała, 

że uchwała była szczegółowo omawiana na komisji wspólnej. Następnie zwróciła się do 

radnych, czy są pytania. Pytań nie było, więc zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem 

uchwały? 
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,,Za” przyjęciem uchwały głosowało -  13 radnych, ,,przeciw” - 0 radnych, ,,wstrzymało się 

od głosu” – 1 radny. Uchwała została przyjęta 13 głosami ,,Za”. Protokół głosowania stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr VI/36/19. 

Ad. pkt. 16 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy 

na 2019 r. Przewodnicząca poinformowała, że uchwała była szczegółowo omawiana na komisji 

wspólnej. Następnie zwróciła się do radnych, czy są pytania. Pytań nie było, więc 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało -  14 radnych, ,,przeciw” - 0 radnych, ,,wstrzymało się 

od głosu” – 0 radnych. Uchwała została przyjęta 14 głosami ,,Za”. Protokół głosowania 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr VI/37/19. 

Ad. pkt. 17 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi 

na działalność Wójta Gminy Iłowo-Osada. Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, 

ze wpłynęła skarga na Wójta Gminy Iłowo-Osada, którą przekazała do rozpatrzenia Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja w dniu 28 lutego 2019 r. rozparzyła przedmiotową 

skargę i po wysłuchaniu wyjaśnień  pracowników urzędu, wójta i samego skarżącego uznała 

skargę za bezzasadną, przyjmując, że nie wykazano zaniedbań lub nienależytego 

wykonywania zadań przez wójta oraz pracowników urzędu gminy. Sprawę uznano za spór 

sąsiedzki, a żaden przepis prawa nie wskazuje na to, aby kompetencją wójta i pracowników 

urzędu było rozwiązywanie takich sporów. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła 

się do radnych, czy są pytania? Pytań nie było, więc Przewodnicząca zwróciła się do radnych, 

kto jest za przyjęciem uchwały? „Za” przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych, ,,przeciw” 

- 0 radnych, ,,wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. Uchwała została przyjęta 14 głosami 

,,Za”. Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została 

oznaczona Nr VI/38/19. 

 

Ad. pkt. 18 

Sekretarz Gminy Pani Lidia Nyga – Skwara odczytała informację Wójta Gminy z realizacji 

uchwał Rady Gminy od dnia 25.01.2019 r. do dnia 05.03.2019 r. Informacja stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. pkt. 19 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała informację Przewodniczącego Rady Gminy 

o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. Następnie odczytała wniosek od Komendanta Powiatowego Policji 

w Działdowie z dnia 21 lutego 2019 r., w którym wnioskuje o wyasygnowanie z budżetu 

Gminy Iłowo-Osada środków finansowych w kwocie 45000 złotych i przekazanie na Fundusz 

Wsparcia Policji z  przeznaczeniem na 50 – procentowe dofinansowanie zakupu 

oznakowanego radiowozu, na potrzeby odtwarzanego Posterunku Policji w Iłowie-Osadzie. 

Powyższy wniosek stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 20 

Przedstawicielka nauczycieli podziękowała wójtowi i Radzie Gminy, dyrektorom szkół za 

dobrą organizację pracy w tym roku i poprosiła o zorganizowanie tak samo dobrze  planu 

pracy na przyszły rok, aby był on z korzyścią dla nauczycieli, dzieci i jak najmniejszym 

kosztem dla gminy. Następnie głos zabrał Wójt Pan Sebastian Cichocki, który powiedział, że 

Państwo zafundowało reformę oświaty nie do końca przewidując, jakie skutki ona przyniesie. 

Brakuje około miliona złotych w subwencji oświatowej dla samorządów na 

zrekompensowanie podwyżek dla nauczycieli, które państwo zaplanowało przez kolejne dwa 

lata. Jest problem z lokalami - szkoły gminne będą miały część pomieszczeń pustych od 

września. Będzie też szereg skutków organizacyjnych i finansowych, które ta reforma 

wywołała. Pieniądze na ten cel gmina musi wyasygnować z własnego budżetu, 

najprawdopodobniej trzeba będzie zaciągnąć na podwyżki kredyt. Wójt powiedział również, 

że  szanuje pracę nauczycieli, ale on i Rada Gminy muszą stać na straży finansów 

publicznych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada zamknęła obrady VI Sesji Rady Gminy Iłowo-

Osada./16:47/. 
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